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RPCI Physician 1: It's administered by the NCI. So our Office of Clinical Research Services 1 

worked to update this. So maybe this is lagging behind by a few days.  2 

Paul Solis:  But Roswell in part is responsible for making the updates here? 3 

RPCI Physician 1: Correct. For sending the information for update.  4 

Paul Solis: And would Innate have any responsibility to makeup dates on this public 5 

document? 6 

RPCI Physician 1: Not at all. This is all from Roswell.  7 

Paul Solis:  So this information could change really at any time. 8 

RPCI Physician 1: It could change with the specific, dates but unless the FDA does not allow us 9 

to do the clinical trials for one reason or the other, this is the information 10 

about the clinical trial. The only thing that is fluid is the date because we 11 

don't know when that is going to happen. We have estimates but-- 12 

Paul Solis: So let's say, hypothetically speaking, if Innate receives its IND approval from 13 

the FDA, what happens next? 14 

RPCI Physician 1: Then we will put together a document. But Innate's IND approval is for the 15 

use of Innate MIS416 alone. Okay? 16 

Paul Solis:  Right. 17 

RPCI Physician 1: So we will put together a document based on our clinical protocol and our 18 

hypothesis, as well as some of the pre-clinical studies that we've done for the 19 

past 5 years that we will submit to the FDA, cross filing Innate's filing IND 20 

because the FDA has seen the product, they've reviewed all the documents, 21 

they've said it's safe it's okay to be used in humans. We will put the IND 22 

letter from Ludwig because Ludwig has tested the NYS01 protein in many 23 

clinical trials. Put the 2 documents together, submit to the FDA so we will get 24 

a new IND approval for this combination. So to get it we need Ludwig and 25 

we need Innate documents to put them together with supporting 26 

information from all of our pre-clinical studies.  27 

Paul Solis:  And then Phase One [crosstalk]. 28 

RPCI Physician 1: And then the Phase One could start. 29 

Omar Ashmawy: Doctor, are you aware of any other U.S. based clinical trials that involve 30 

MIS416? 31 

RPCI Physician 1: I am not, but for Innate to be trying to file an IND for the product, I suspect 32 

they are trying to use it in the United States but I don't get into those details. 33 

Paul Solis:  And why would you suspect that? 34 

RPCI Physician 1: Why would they be filing IND in the United States? 35 
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Paul Solis: Well you mentioned in order to conduct this specific trial with Roswell, they 1 

would have to -- 2 

RPCI Physician 1: Right. If they didn't do it, we would have had to do it ourselves except this 3 

works in different ways. We would have had to obtain all of those 4 

supporting documents from them and be the primary filer of the IND. So 5 

that's another mechanism that you could use, but because when we wanted 6 

to file IND they said we're already going to be filing IND with FDA, why don't 7 
you wait, and we said fine. Because working with the FDA is a lot of work as 8 

well.  9 

Paul Solis:  And who said that to you that they would already be filing that? 10 

RPCI Physician 1: I think Gill Webster. 11 

Paul Solis:  Do you recall when she would have told you that? 12 

RPCI Physician 1: I don't. 13 

Paul Solis:  Would it have been in the past 2 years? Realize it's an approximation.  14 

RPCI Physician 1: I don't remember. I can't recall. 15 

Omar Ashmawy: If I just may ask the difference between Roswell filing for an IND and 16 

Immuno Therapies filing for an IND. If Roswell were to have filed for it, 17 

would have the use of the compound only been permissible at Roswell for 18 

this particular clinical study, or would have Innate as a result of the approval 19 

of the IND, had the ability to use it anywhere in the United States? 20 

RPCI Physician 1: IND is study specific.  21 

Omar Ashmawy: Oh okay.  22 

RPCI Physician 1: They only thing is when you get the first IND, it paves the way, it tells you 23 

the FDA has reviewed the compound extensively. So each time, unless it 24 

becomes approved for commercial, for general use - it's called registration of 25 

a drug - unless it gets to that level, each time you use MIS416 or NYES01 26 

protein, you have to file an IND. The only thing is it makes it easier each time 27 

because you can cross reference. In other words, tell the FDA you've seen 28 

this before, we're using the same product that you've reviewed before so it 29 

makes life easier for everybody. 30 

Omar Ashmawy: I'm wondering if there's any benefit to Immuno Therapies, if they file it as 31 

opposed to letting Roswell file it. 32 

RPCI Physician 1: We did not even discuss that because for me, it's a lot of work to file an IND 33 

and when I heard they were going to file an IND, it's like, better you than me. 34 

It's a lot of work. It's a lot of paperwork, regulatory work. Documents that 35 

you need to submit, so that's the best I can say to your question.  36 

Paul Solis: It's significant to us, as best you can to get an idea when Ms. Webster might 37 

have told you that. That we're going to go ahead and file this with the FDA. If 38 
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you just could maybe spend a moment to think what time frame that might 1 

have been. Would it go back to the earlier, 2010-2011 when you began this 2 

engagement with Innate? Would it have been back then or would it have 3 

more recent? 4 

RPCI Physician 1: I think later. I mean, every drug company in the world wants to do clinical 5 

trials in the United States so that's no secret. So I know they've been thinking 6 

of clinical trials either with us or with someone else. We just happened to be 7 
using their MIS416 for cancer indication. They did not design it, to the best 8 

of my knowledge originally for cancer indication. So I suspect they've been 9 

thinking of this for a long time, but discussions about the IND probably did 10 

not take place until the point when-- 11 

   I can give you before and after type of answer? 12 

Paul Solis:  Okay. 13 

RPCI Physician 1: It probably took place after we made the decision to switch from Sanofi to 14 

MIS416. From the Sanofi vaccine to MIS416. And that decision was made, 15 

probably 2015. Right about 2014-2015. 16 

Paul Solis: I just am wondering then if you had been told by Dr. Hohn about the 17 

compound back in 2010 and you knew about Innate, where was your 18 

relationship with Innate and the compound from 2010 until 2015 when you 19 

decided to make that switch? 20 

RPCI Physician 1: I just explained to you. I needed to validate that this compound does what I 21 

think it would do. Which is, does it induce immune responses? Do I see 22 

better control in the other models of the ovarian cancer? This is a very 23 

rigorous experiment that takes time. So the fact that there are still 24 

experiments as we speak, testing other aspects of how to use this compound.  25 

Paul Solis: And when Sanofi decided to make that business decision, as you mentioned 26 

earlier, that's when you decided this is the right time-- 27 

RPCI Physician 1: This is the next thing that I have that can substitute for what I was using 28 

Sanofi vaccine for. So it wasn't a very difficult decision. It was a scientific 29 

decision.  30 

Michael Sexton: We can't do the switch without taking the time to do the research. 31 

Paul Solis:  Understood.  32 

Omar Ashmawy: Were there any other options besides MIS416? 33 

RPCI Physician 1: Yes, but less effective options. In fact if you look at our pre-clinical 34 

experiments we tested some other adjuvants in the markets. Some of the 35 

well know adjuvants. The one that is most well known is a product called 36 

Montanide, or incomplete fruit adjuvants. It's almost like your gold standard 37 

so we compared it with MIS416 and we found that MIS416 was better. Of 38 

course there are still other adjuvants but again I don't have primary pre-39 
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clinical data with some of those other adjuvants that are out there. I was 1 

working on MIS416, it was a natural switch.  2 

Omar Ashmawy: Were you working on any other adjuvants? 3 

RPCI Physician 1: Montanide. The one I just mentioned. 4 

Omar Ashmawy: And you had pre-clinical data on that particular adjuvant? 5 

RPCI Physician 1: In fact, side by side comparison of Montanide and MIS416 with a vaccine. 6 

MIS416 came out superior. 7 

Paul Solis: During your time of researching the compound and if you talked about a 8 

time period from 2010 until the present, had anybody in the leadership of 9 

Roswell Park ask you about the status of this. I mean, I realize they would 10 

have an interest just generally but did anybody ask specifically about Innate 11 

Immuno therapeutics and your work being done on MIS416? 12 

RPCI Physician 1: Nobody.  13 

Paul Solis:  Did anybody mention Representative Collins’ name in any way to you? 14 

RPCI Physician 1: Nobody.  15 

Omar Ashmawy: Is Mr. or Dr. Hohn still at Roswell? 16 

RPCI Physician 1: He is Emeritus. He is retired, but he's still on staff.  17 

Paul Solis: Think that's all the questions we have for you Doctor, so thank you very 18 

much for your time.  19 

RPCI Physician 1: Okay, thank you.  20 

 21 
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Paul Solis: This is Paul Solis with the Office of Congressional Ethics. It is May 17th, 2017. 1 

I am joined by Omar Ashmawy, Dennis Vacco, Stacey Moar, for an interview 2 

of Innate Investor 1. I've provided Innate Investor 1 a copy of 18 U.S.C. 1001. 3 

He has reviewed the statute and he has signed an acknowledgement form, 4 

attesting that I have provided him a copy of the law. So, with that, we'll get 5 

started. Innate Investor 1, where are you currently employed? 6 

Innate Investor 1: I'm not. 7 

Paul Solis: You're not. You retired, or ... Okay. What are some other things you're doing? 8 

I know, for example, you said you have a board meeting later on today. Tell 9 

me a little bit about what you're up to. 10 

Innate Investor 1: I sit on a number of business and civic boards. I am a ... Partner, I guess, 11 

quasi in a little venture capital firm that a couple of us put together a few 12 

years ago. And we've been making investments, typically in local companies 13 

that are involved in game changing, disruptive technologies. 14 

Paul Solis:  What's the name of that venture capital firm? 15 

Innate Investor 1: Really doesn't have a specific ... It's not a registered name, but we call it 16 

Buffalo Capital Partners. 17 

Paul Solis:  Are you a partner in that firm? 18 

Innate Investor 1: I'm a co-investor with any of the other potential co-investors that go into 19 

any of these deals that we spot. 20 

Paul Solis:  Okay. 21 

Innate Investor 1: Evaluate, and either choose to or not invest. 22 

Paul Solis:  How many other investors are a part of that organization? 23 

Innate Investor 1: It varies. There are five kind of principal, and then we all bring family and 24 

friends along. 25 

Paul Solis:  Are you a principal? 26 

Innate Investor 1: Well, it's not ... I guess in function, but not technically or legally. 27 

Paul Solis:  Okay. 28 

Innate Investor 1: It's really just a group of guys who have decided that we want to do things 29 

here in western New York and we believe by investing jointly, we can have a 30 

bigger impact on those companies and also larger say in the governance of 31 

those companies once we invest. 32 

Paul Solis: Does Representative Collins, Chris Collins, have a role at this Buffalo Capital 33 

Partners? 34 

Innate Investor 1: No. 35 

Paul Solis:  Okay. 36 
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Innate Investor 1: Nor has he invested in anything we've invested in. 1 

Paul Solis: Okay. I want to talk about Innate Immunotherapeutics. Can you describe 2 

your involvement with them and sort of when you first learned of their 3 

existence? 4 

Innate Investor 1: I heard about it ... I don't know, seven or eight years ago at its inception. 5 

And ... Primarily from Paul Harder, although, from time to time, 6 

Representative Collins would make mention of it. But at that point in time, I 7 

wasn't involved in investing in startup companies, so passed on it. And only 8 

in the last year or so, Paul Harder again ... Paul and I have had an ongoing 9 

relationship business wise for years. I was on the board of a company that 10 

he was president of. And we've always talked about business stuff. In fact, all 11 

of us came together through YPO, which is the Young President's 12 

Organization, and you're always talking about business opportunities and 13 

issues and pass forward. So we've always been talking about deals, and he 14 

brought up Innate, again. And ... So I took another look at it and made an 15 

investment. 16 

Paul Solis:  Okay. Who is Innate Investor 2? I mean I ... 17 

Innate Investor 1: The local business guy. He's a kind of a serial entrepreneur. He's owned and 18 

built up and sold off several different companies. He was president and CEO 19 

of ... A company down in Dunkirk, New York, that makes fruit juice. He asked 20 

me to come on the board of that company to work with the owner of the 21 

company and determining next steps for the business, which ultimately 22 

resulted in the company being sold. So that's ... He's just a local business guy. 23 

Paul Solis: Okay. What did he first say? What did he first tell you about Innate when you 24 

said you heard about it at its inception back ... I mean how many years ago, 25 

approximately, was that when you first heard it? 26 

Innate Investor 1: I think ... I'm not positive. But I think it was seven or eight years ago when 27 

Innate first got started. 28 

Paul Solis:  Okay. 29 

Innate Investor 1: They mentioned it. And I had no interest at that point. And then it was 30 

several years later that all six or seven years later that ... I'd heard about it 31 

along the way, but hadn't paid any attention to it because it wasn't my focus 32 

it. And then he brought it up again in a conversation that we were having as 33 

something that I still ought to consider. And ... I had recently retired and had 34 

sold off a lot of the stock that I owned in the company that I had run ... Had 35 

been part of for 42 years, so I had a lot of cash and ... At this point in time 36 

there aren't many good alternatives to invest in with the bond market being 37 

where it is today and the stock market being where it is today. It's a hard 38 

time to find a good spot to find money. So it ... I think when I first bought, it 39 

was 18 cents a share. And I said, "Gee, 18 cents for 18 thousand dollars. I can 40 

own a lot of share, and if that ever goes anywhere, I'd make some money. 41 

And if it failed, that 18 cents a share is not the end of the world." 42 
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Paul Solis: What was the name of the company that ... You know, you said you retired. 1 

What was that company you were at before? I should have covered that 2 

earlier. 3 

Innate Investor 1: A company called Gibraltar Industries. 4 

Paul Solis:  Okay. 5 

Innate Investor 1: Publicly traded company traded on the NASDAQ stock exchange. 6 

Paul Solis: When Innate Investor 2 first discussed Innate with you, did he mention 7 
Representative Collins' involvement with Innate to you? 8 

Innate Investor 1: Well, through YPO, I knew already that Chris was involved. 9 

Paul Solis:  And what did you recall about the extent to which he was involved? 10 

Innate Investor 1: Chris? 11 

Paul Solis:  Yes. Representative Collins, yes. 12 

Innate Investor 1: An early stage investor. 13 

Paul Solis:  Okay. It did ... Do you recall anything about him being on the board of Innate? 14 

Or having a more substantial role other than being an investor? 15 

Innate Investor 1: I don't. 16 

Paul Solis: Okay. Are you aware that he's on the board now? Have you heard that before? 17 

Innate Investor 1: I am now, yes. 18 

Paul Solis: Okay. From that time where you first heard about that with Innate Investor 19 

2, he told you about Innate, did you hear at all about Innate from 20 

Representative Collins? Did he ever go to you during this seven to eight year 21 

period? Prior to your now ... First initial investment, did he ever discuss 22 

Innate with you? 23 

Innate Investor 1: No. 24 

Paul Solis:  No? Never mentioned it in passing, a name, indirectly? 25 

Innate Investor 1: I don't recall. 26 

Paul Solis:  Okay. 27 

Innate Investor 1: There wasn't ... I had one kind of a relationship with Paul and another one 28 

with Representative Collins. 29 

Paul Solis:  What is the nature ... The difference between those two relationships? 30 

Innate Investor 1: Chris and I have known each other for a long time and I respect the work 31 

that he did. Both as Erie county executive and the work he's doing as a 32 

congressman, but you know, it's not like we ever hung out together. Where 33 

with Paul Harder, we play golf together and we do other things together. 34 
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Paul Solis:  More of a personal relationship? 1 

Innate Investor 1: More of a personal ... Business and personal. 2 

Paul Solis: Okay. So, that first investment you made with Innate. Can you describe it and 3 

tell me a little bit about it? You mentioned a share price, how much it was for, 4 

some of those details if you can recall? 5 

Innate Investor 1: I don't have a specific recollection. There are three or four purchases 6 

including the secondary private placement that the company did. But I don't 7 

recall the exact specific ... I have lots of investments. 8 

Paul Solis:  Okay. 9 

Innate Investor 1: Typically once I decide to make them, they get logged in and I get a report, 10 

but I don't really spend a lot of time looking at it. 11 

Paul Solis: And have all your investments in Innate been in the past two years or so? 12 

More recent? 13 

Innate Investor 1: More recent than that. I think all of them went in in '16. 14 

Paul Solis: You just mentioned something about a private placement. Can you tell me 15 

more about that? 16 

Innate Investor 1: I got paperwork from Innate, from the company that said they were having a 17 

private placement of stock. And I think you have the documents. 18 

Paul Solis: You did provide some of that from your ... Some of the documents you 19 

received from Innate, and yeah, we have that. So I appreciate that. 20 

Innate Investor 1: I think that was all of the documents that I received from Innate. And so I ... 21 

because I think the stock price is higher than the offering price, so I bought 22 

some more shares. I looked at that document before I came over here so I 23 

think I bought ... Somewhere around 40 or 50 thousand dollars’ worth in 24 

that transaction.  25 

Paul Solis:  This is an additional amount? 26 

Innate Investor 1: This is through the private placement. 27 

Paul Solis:  Okay, okay. 28 

Innate Investor 1: Which is in addition to the one's I bought on the open market. 29 

Paul Solis:  And the decision to add more shares and to make further – 30 

Dennis Vacco: So, I ... I'm sorry. So the staff, pardon me for interrupting you Paul, but you 31 

just said something that I want to make sure that we clarify it. The 18 cents 32 

per share, you bought on the open market? 33 

Innate Investor 1: Mm-hmm (affirmative). 34 

Dennis Vacco:  Okay. 35 
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Paul Solis:  Okay. 1 

Innate Investor 1: Yup. 2 

Paul Solis:  And is that on the Australian Stock Exchange or where did you buy that? 3 

Innate Investor 1: I believe I used a local broker who I do transactions with and he went into 4 

the open market, and I assume he had to get it from the Australian Exchange 5 

although I honestly can't tell you that I know that for sure. 6 

Paul Solis:  Okay. This- 7 

Innate Investor 1: But it was an open market trade. How he did it, I don't know. 8 

Paul Solis: Okay. This more recent private placement you discussed, where there any 9 

discounts in that private placement? Did you hear anything about, for 10 

friends and family or US investors, that there was a discounted nature to the 11 

price of that stock? Do you recall that? 12 

Innate Investor 1: I know, what I believe the offering price was 26 cents a share. I think, at the 13 

time, the stock was a little bit above that. So I'm not sure if that's what you 14 

mean - 15 

Paul Solis:  Yea, I’m just wondering … 16 

Innate Investor 1:  - Or not.  17 

Paul Solis: I'm just wondering if, through your interactions with anybody at Innate or 18 

when you were sort of beginning to think about this private placement, what 19 

details were shared with you about the nature of the price? 20 

Innate Investor 1: I don't know anybody at Innate. 21 

Paul Solis:  Okay. 22 

Innate Investor 1: Other than through written correspondence signed by Simon someone? 23 

Paul Solis:  Simon Wilkinson? Does that name- 24 

Innate Investor 1: Wilkinson. 25 

Paul Solis:  Okay. You never had a phone call with anybody at Innate? 26 

Innate Investor 1: No. 27 

Paul Solis: Okay. Your communications with anybody at Innate would have been 28 

limited to ... 29 

Innate Investor 1: Email. 30 

Paul Solis:  Email, okay. Okay. 31 

Innate Investor 1: Maybe text but I ... Electronic communications. 32 
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Paul Solis: Okay. Okay. I'll show you some of your documents you provided to us. This 1 

is BL0003 and 0004. Take a look at that. Give you guys a copy. 2 

Paul Solis: Thank you. And all the documents I'm going to show you are from the 3 

production you provided to us. 4 

Innate Investor 1: So this didn't even come directly to me but I got it somehow. Is that right? 5 

Paul Solis:  Oh, I was going to ask you that. But yes, it appears that way. 6 

Innate Investor 1: Yeah. It came from Paul Harder to me, okay. 7 

Dennis Vacco: So did you receive this? I thought you just said a moment ago you didn't 8 

know how you got it? 9 

Innate Investor 1: Well, I just read it at the top. 10 

Dennis Vacco:  Yeah. Okay. 11 

Paul Solis: I mean, I guess the first question is, do you remember receiving this email 12 

from Innate Investor 2? 13 

Innate Investor 1: Not specifically. 14 

Paul Solis:  Okay. 15 

Innate Investor 1: But I must have because it was in the envelope. 16 

Paul Solis:  Is this your email address? 17 

Innate Investor 1: Yep. 18 

Paul Solis: At the top? Okay. Okay. Understanding you did not author this email, do you 19 

know why Innate Investor 2 wrote confidential in the body at the top? 20 

Innate Investor 1: I don't know. 21 

Paul Solis: Okay. I want to direct your attention, and again, as far as I can see that you 22 

are not on this part of the email. This appears to be a forward to you at the 23 

top here but under it, it's an email from Simon Wilkinson on May 10. If I 24 

could direct you to the, I guess it would be second paragraph that starts with, 25 

"Early next year." That first line. It says, "Early next year and in preparation 26 

for licensing the program or selling the company," what did you know at this 27 

time, this is May of last year, what did you know about any intention to sell 28 

Innate in any way? 29 

Innate Investor 1: I knew nothing specific. 30 

Paul Solis:  Okay. Did you know anything generally? 31 

Innate Investor 1: Well, I would've thought that this kind of a company would get a certain 32 

level of FDA or whatever medical approvals they could, and then they would 33 

go market the company. 34 

Paul Solis:  Okay. 35 
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Innate Investor 1: I mean, some of the other investments that we've made, that's the strategy 1 

that these start-up companies are using. They go and get FDA approvals to a 2 

certain level and then the companies generally are getting purchased by 3 

larger pharmaceutical companies. 4 

Paul Solis: And that understanding is just based on your past history of investments or 5 

did anybody talk to you about this, about that intention, Innate Investor 2 or 6 

anybody from Innate? 7 

Innate Investor 1: I don't recall specifically about that. No, I don't recall specifically anything 8 

about that. 9 

Paul Solis:  Okay. 10 

Innate Investor 1: Paul is an investor, not unlike me, and typically, we talk about potential 11 

strategies for various businesses that we're involved in. So it may have been 12 

discussed as a concept or a theory but I don't have any specific recollection 13 

that he had knowledge that that was what was going to happen. I certainly 14 

didn't. 15 

Paul Solis: Okay. Some of the other names here, Jim Notaro, you know Christopher 16 

Collins. 17 

Innate Investor 1: Yep. 18 

Paul Solis:  Who's Jim Notaro, do you know that name? 19 

Innate Investor 1: I know the name but I don't know him. 20 

Paul Solis: Okay. And then in the email address, there's a csshealth.com. Do you know 21 

what CSS Health is? 22 

Innate Investor 1: No idea. 23 

Paul Solis: Okay. Okay. Move on to another one here. This is BL105. You can give that 24 

second page to Dennis if you ... 25 

Dennis Vacco:  Thank you. 26 

Innate Investor 1: Okay. 27 

Paul Solis:  So at the top, it appears to be your email address. Right? 28 

Innate Investor 1: Yes. 29 

Paul Solis:  Okay. Do you recall sending this email to Scott Friedman? 30 

Innate Investor 1: Scott is one of the people we work with in the Buffalo Capital Partners Group, 31 

so I correspond with Scott on a regular basis. I don't specifically remember 32 

this but it looks like it's mine. 33 

Paul Solis:  His email address, is that ... Is he- 34 

Dennis Vacco:  He's the chairman of this firm. 35 
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Paul Solis:  He's employed by this firm? 1 

Dennis Vacco:  He's the chairman. 2 

Paul Solis: Okay. If I could direct you to the bottom there, and this appears to be from 3 

Scott to you, the same day, June 22, 2016. The first line, he mentions Tom 4 

McMahon. Do you know who Tom McMahon is? 5 

Innate Investor 1: I met Tom once. As it says, he's the CEO of CUBRC, which is another ... I don't 6 

even know what you'd call it. They have a number of investments in high-7 

tech type companies and CUBRC was one of the companies that we met with 8 

but did not invest in. 9 

Paul Solis:  Is CUBRC based out of Buffalo? 10 

Innate Investor 1: Yeah. 11 

Paul Solis: Okay. Do you know anything about CUBRC's relationship with Innate 12 

Immunotherapeutics? 13 

Innate Investor 1: I do not. 14 

Paul Solis:  Okay. 15 

Innate Investor 1: Is there one? 16 

Paul Solis:  That's what I'm asking you. 17 

Innate Investor 1: Okay. I don't know. 18 

Paul Solis:  I always like it when witnesses ask me questions. I don't know. 19 

Dennis Vacco:  Might be an investment opportunity there. 20 

Paul Solis:  So, yeah. But you're not aware of CUBRC's relationship with- 21 

Innate Investor 1: I am not. I am not aware. 22 

Paul Solis: Okay. So going back to the top, and this is the portion that was authored by 23 

you, let's see. I wanted to ask ... Okay, so the open market, do you see that at 24 

the top? The first sentence, email. 25 

Innate Investor 1: Yes. 26 

Paul Solis: Okay. Can you walk me through that? And we talked a little bit about the 27 

timing of your purchases and making them through your broker. You 28 

mentioned a little bit on, the broker purchased it on the open market. 29 

Innate Investor 1: Yep. 30 

Paul Solis:  Does this email reflect sort of our initial discussion about that? 31 

Innate Investor 1: It does. I didn't get specific on the price but I said around 20 cents a share. 32 

And I think I mentioned 18 cents in our earlier conversation. And this is 33 
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referencing the secondary private placement, and I thought it was around 1 

50,000 bucks that I invested in that. 2 

Paul Solis: I should've asked you, if I didn't ask you this before, if I did excuse my 3 

repeating, but that private placement, how did you first hear about that? 4 

Innate Investor 1: I think anyone who had previously invested received it. But I'm not positive 5 

about that. 6 

Paul Solis:  And by received it do you mean an offer to [crosstalk 00:20:42] included...? 7 

Innate Investor 1: An offer to be included, to participate, yeah. 8 

Paul Solis: Do you recall how you received that offer, would it be by email, or by word 9 

of mouth? 10 

Innate Investor 1: Well, the documents came through email. So, I assume that's how I learned 11 

about it. 12 

Paul Solis: I'll direct your attention to the second paragraph there. It says, "Chris thinks 13 

it will be at 18 per share soon". Who is Chris? 14 

Innate Investor 1: Chris is Congressman Collins. 15 

Paul Solis:  Okay, and why did you write that to Scott? 16 

Innate Investor 1: Well, Scott and I are looking for investments that are going to grow in value 17 

and Paul Harder told me that Chris thinks the stock is going to go to the 18 

moon. I know Chris well enough to know that he can be overly exuberant, at 19 

times. But went on to say that Paul, who's also familiar with the company, 20 

believes it has upside potential. But nowhere near what Chris is saying.  21 

Paul Solis: Now, $18 per share is...you know that's a specific number, did you have a 22 

conversation with Congressman Collins about it? 23 

Innate Investor 1: No. I did not. 24 

Paul Solis: So how would you formulate that idea, that Chris thinks it would be at 18 25 

per share? 26 

Innate Investor 1: From my discussion with Paul Harder. 27 

Paul Solis:  Okay, so Innate Investor 2 told you what Chris was thinking? 28 

Innate Investor 1: Yeah. 29 

Paul Solis: Okay. Do you know how often Congressman Collins and Innate Investor 2 30 

speak? 31 

Innate Investor 1: I would say, probably, regularly. But I don't know for sure. 32 

Paul Solis:  Okay.  33 

Innate Investor 1: Because Paul Harder is also Chris Collins' financial... 34 
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Dennis Vacco:  Chair. 1 

Paul Solis:  For his campaign committee? 2 

Innate Investor 1: For his campaign committee. 3 

Dennis Vacco: He plays a role in the campaign committee. I don't know if he's chair or not, 4 

but... 5 

Paul Solis: Okay. How often do you speak with Congressman Collins, and I know you 6 

said you don't have a personal relationship with him, but...an approximate... 7 

Innate Investor 1: Couple times a year. He just...when President Trump addressed the joint 8 

session of Congress, he had one ticket and he offered that to me. And I took it 9 

and it was a heck of a night. But...and we talked recently about that, although, 10 

when I, after going, I emailed him and thanked him for the ticket, but we 11 

didn't actually speak. 12 

Paul Solis: Okay. Alright, I'll move on to another email here. This is BL0044 and 0045. 13 

Thank you. So this is from CC-Collins, I believe that's Congressman Collins, I 14 

mean do you recognize that email address? Is that him? 15 

Innate Investor 1: I don't recognize it, but I'm pretty sure it is. 16 

Paul Solis: Okay. July 13th of last year. I guess, first off some of the names, and I'm not 17 

going to ask you to go through and read every single name but, generally, are 18 

these Innate shareholders, as far as you can tell, or from your role as an 19 

Innate investor, do you recognize some of these names? 20 

Innate Investor 1: I would say I don't recognize most, but I do recognize a few. 21 

Paul Solis: Okay. And do you know if these individuals have a relationship with Innate 22 

or their investors, or potential investors? 23 

Innate Investor 1: I know of the names that I know. I'm not even sure if they're all investors or 24 

not.  25 

Paul Solis: I mean, quickly, is there a name or two that you recognize that are...that you 26 

know to be investors in Innate? 27 

Innate Investor 1: Uhm. 28 

Paul Solis:  I see Mr. Friedman's name down there. Do you know if he... 29 

Innate Investor 1: I hadn't gotten quite that far yet... 30 

Paul Solis:  Okay. 31 

Innate Investor 1: But, I believe, but I'm not positive...I think Michael Hook is and it's possible, 32 

but I don't know for sure... 33 

Paul Solis:  Okay. 34 

Innate Investor 1: We don't share investments... 35 

17-3509_000085



Transcript of Interview of Innate Investor 1 
May 17, 2017 

Page 11 of 17 
 

Paul Solis:  Right. 1 

Innate Investor 1: [crosstalk] among themselves. 2 

Paul Solis: In that previous email I showed you, you had a discussion with Scott about 3 

Innate... 4 

Innate Investor 1: Yeah. 5 

Paul Solis:  Do you know if Mr. Friedman ended up purchasing shares? 6 

Innate Investor 1: When we talked, we weren't positive we were talking about the same 7 

company. And later we did sort out that we were talking about the same 8 

company, but he did not declare whether he invested or not, to the best of 9 

my knowledge. 10 

Paul Solis: Okay. This type of email, from Congressman Collins, you provided 11 

documents to us, but is this something he would do regularly, or somewhat 12 

frequently? I mean, how often would he send an email like this? 13 

Innate Investor 1: Any one that I have received, you have. 14 

Paul Solis: Okay. I want to direct you to the third paragraph, and it's maybe the third 15 

sentence at the end..."Big pharma has indicated that money spent now to 16 

move the production process for the substantial benefit the company would 17 

sold late next year..." 18 

Innate Investor 1: Wait a minute. 19 

Paul Solis:  Third paragraph. 20 

Innate Investor 1:  Oh, third paragraph, okay. Big pharma has...money spent now...okay. 21 

Paul Solis: At this time, July of last year, what did you know about Innate's discussions 22 

or big pharma, or Congressman Collins' discussions of big pharma and 23 

selling the company? Did you...what did you know about it back then? 24 

Innate Investor 1: I didn't know anything. 25 

Paul Solis:  Okay.  26 

Innate Investor 1: This is a start-up company. Usually with a public company you'll get a 27 

quarterly report and an annual report and that's how you stay abreast of 28 

what's going on with the business, but I don't have any of that with this 29 

company. This was a flyer. 30 

Paul Solis:  What do you mean by that? 31 

Innate Investor 1: I took a little bit of money and hoped it would turn big and if it didn't, it went 32 

away. And that's simply how I looked at this and, frankly, it's how we look, 33 

our full capital of partners looks at investments that we're making. They're 34 
very high risk investments. 35 

Paul Solis:  Has... 36 
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Innate Investor 1: With high potential return, if they work, but a strike out if they don't. 1 

Paul Solis:  Has Buffalo Capital Partners ever made any investments in Innate? 2 

Innate Investor 1: Not as Buffalo Capital Partners and I can't speak to what the individual 3 

members have done. 4 

Paul Solis:  Okay. Alright. I think I just have one more for you here.  5 

Innate Investor 1: Fact is, we don't even invest as Buffalo Capital Partners. We're all individual 6 

investors and we just kind of label ourselves. 7 

Dennis Vacco:  Yeah it's loosely, I mean it's not an entity. 8 

Innate Investor 1: It's not an entity in any way. 9 

Paul Solis:  It has no corporate status, no LLC status? 10 

Innate Investor 1: Nothing. 11 

Paul Solis:  Okay. This is BL0127. Gather up these for you as well. 12 

Dennis Vacco:  Well, those are mine. 13 

Paul Solis: Oh, okay. I mean, do you have copies of these; we usually just take them back.  14 

Dennis Vacco:  Oh, okay. 15 

Paul Solis: But, if you want to reference them, sure I can...I just was cleaning up the 16 

table a little bit for you. 17 

Dennis Vacco: Yeah, well I wouldn't have made...so I just, you know, made some highlights.... 18 

Paul Solis:  Oh, okay. 19 

Dennis Vacco:  If I had known you were taking them back, I wouldn't have done that. 20 

Paul Solis: No problem. Take a look at it? Okay. Do you recall receiving this email from 21 

Congressman Collins? 22 

Innate Investor 1: I do. 23 

Paul Solis: Okay. And can you give me a little bit more background on this. This isn't 24 

you know, "Unfortunately you missed the cut", what is-. I realize you can't go 25 

inside his head to know exactly what he meant but what is this referencing? 26 

Innate Investor 1: The cut is the time period that this investment opportunity was open to the 27 

public. And I had been traveling or something and the papers sat on my desk 28 

and all of a sudden I looked at it and realized, oh my gosh today's the day. 29 

And unfortunately I didn't get the paper work in on time so I missed the cut. 30 

Paul Solis:  Did you end up being able to take part in the placement though? 31 

Innate Investor 1: No. There was a subsequent one I believe that I did participate-. There was 32 

one that I did and one that I didn't. 33 
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Paul Solis:  Okay. Both would have been around the same time in the summer of 2016? 1 

Innate Investor 1: I don't know for sure. Yeah, probably. 2 

Paul Solis: And that previous emailed I showed you where you were discussing with 3 

Scott and you mentioned the 50,000 in a- 4 

Innate Investor 1: Right. 5 

Dennis Vacco:  Just read that paragraph please. Read that paragraph to yourself. 6 

Innate Investor 1: Okay. 7 

Dennis Vacco:  And then look at the dates of the emails. 8 

Innate Investor 1: Yeah I don't remember the dates of the private placements though.  9 

Paul Solis: Okay so just refresh your recollection, at the top here this is July 13th, 2016, 10 

just so I can get an idea of which private placements you were able to make 11 

the cut and which ones you weren't, so this one is June. You mentioned that, 12 

you know, "I purchased 50K worth on top of the initial 100,000 shares" right? 13 

So I just want to get an idea, were you able to take part in a private 14 

placement first around June and then maybe you tried a second one in July 15 

and you missed that one? 16 

Dennis Vacco:  Can I ask him just to look at the documents again please? 17 

Paul Solis:  Sure, sure.  18 

Dennis Vacco: So just for the record there I'm asking him to look at BL0127. So just read 19 

this paragraph to yourself, but focus on the end. And I'm referring to Paul – 20 

the  second paragraph, okay? Second paragraph of the first email in the 21 

chain. 22 

Innate Investor 1: So what, what's- 23 

Dennis Vacco:  Well here there's a [crosstalk]. 24 

Innate Investor 1: I'm just coming off of a bad cold. I'm not following what I'm- 25 

Paul Solis: I understand, I understand. I just want to get a sense of, you were able to 26 

take part in a private placement and then it seems like there was another 27 

opportunity but you may have missed the deadline. 28 

Innate Investor 1: I believe that's accurate. 29 

Paul Solis: Okay, okay. And just so, you know the best of your recollection based on 30 

these emails, the earlier, the first attempt was successful and then the 31 

second attempt may not have been. Is that how it went? 32 

Innate Investor 1: I don't recall it that way. I thought it was the second one that I got in. 33 

Paul Solis:  Okay. 34 

Innate Investor 1: Not the first, but I don't have a clear recollection on the sequence of events. 35 
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Paul Solis:  Okay, that's all right. 1 

Innate Investor 1: I do know that I purchased in the open market and then subsequent to 2 

buying in the open market, participated in a private placement. 3 

Paul Solis: Okay, I'll just direct you to . . . 4 

Dennis Vacco: Paul, so pardon me for interrupting, but maybe you want to take him back to 5 

the dates of these emails. I mean I'm looking at 0105, which is June 22nd, 6 

where he makes an affirmative statement about purchased. So that's before 7 

this email that's dated July 13th. 8 

Innate Investor 1: So maybe it was the first one that I did get into and the second one that I 9 

missed. I'm just not clear on that. 10 

Paul Solis: Okay, that's fine. Yeah that's what it looks like by the dates of the emails, but 11 

you know just trying to confirm with your recollection and-. I'll direct you 12 

back to 0127, Representative Collins writes, I think it's still a great 13 

opportunity with an 18 month pay day. Do you know what he meant by that? 14 

By pay day or 18-month pay day? 15 

Innate Investor 1: I don't know exactly what he meant by it but it goes back to what, how I 16 

think about this type of an investment and anyone that we make, or I make, I 17 

hope to get a quick payoff rather than a seven or eight year payoff. So I think 18 

what he's talking about is he expected with this company was that hopefully 19 

in 18 months they'd be able to sell it. 20 

Paul Solis: Had you had any one on one communication with Representative Collins 21 

about this? Aside from this email, did he ever explain to you that he wanted 22 

to have a quick turnaround with this or it could be an 18-month pay day, 23 

anything to that affect? 24 

Innate Investor 1: No. No. 25 

Omar Ashmawy: Beyond Representative Collins, did you have any conversation with anyone, 26 

say Innate Investor 2, about specific interests in purchasing the company? 27 

Specific details regarding a potential sale of immunotherapies? 28 

Innate Investor 1: Us purchasing the company? 29 

Omar Ashmawy: No. Any interest in, you know the reference to Big Pharma, but any interest 30 

in another company wanting to purchase immunotherapies? 31 

Innate Investor 1: No, no. We've never had any specific discussion like that. Again, the theory 32 

behind these is that Big Pharma comes along and there's, if you take the time 33 

to look as an investor at what happens with startup companies on the 34 

pharmaceutical space, they either fail or typically they'll get bought by Big 35 

Pharma at a substantial multiple.  36 

Paul Solis: You mentioned you saw a Representative Collins recently right? He had an 37 

extra ticket for you to the joint session.  38 
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Innate Investor 1: Yeah right. 1 

Paul Solis:  Did you talk about Innate with him there in DC? 2 

Innate Investor 1: We had dinner that night with Michael Hook and a couple of lobbyists and 3 

then he dropped me off at the capital and next morning I got up and left 4 

town. And I didn't see him after because he was, the news media wanted to 5 

talk to him after the event. 6 

Paul Solis:  Did you discuss Innate with him at any point during your time in DC? 7 

Innate Investor 1: I don't recall that we did. It was a very fast paced night and-. Michael Hook 8 

picked me up from my hotel, he and I went to the restaurant, Chris came in, 9 

the lobbyists were already there. So the conversation was all what the 10 

lobbyists wanted to talk about. 11 

Paul Solis: Okay, do you know who those lobbyists were? How did you know they were 12 

lobbyists? 13 

Innate Investor 1: On the way to dinner, Michael Hook told me, "We're having dinner with a 14 

few lobbyists". 15 

Paul Solis:  Okay. Do you know what companies they worked for, who they represented? 16 

Innate Investor 1: I don't. 17 

Paul Solis: Okay. I had shown you this email, this BL0044. Right here. And I've asked 18 

you about recognizing names on that list and out of the names you 19 

recognized would anybody be invested in Innate? You mentioned Michael 20 

Hook. 21 

Innate Investor 1: Yes. 22 

Paul Solis:  How do you know Michael Hook is invested in Innate? 23 

Innate Investor 1: I don't. 24 

Paul Solis:  Okay. You don't know if he has any Innate stock? 25 

Innate Investor 1: I don't know. 26 

Paul Solis:  Okay.  27 

Innate Investor 1: You asked me for names I recognized on this list who might be investors and 28 

that's what I was referring to. 29 

Paul Solis:  Okay, and why do you think he might be an investor in Innate? 30 

Innate Investor 1: When I look at this list I look for names who I know have known Chris for a 31 

long period of time and I know that Michael has worked closely with Chris 32 

for many years and so that's why I mentioned his name. 33 

Paul Solis: Okay. Do you have any knowledge of Innate having communications with 34 

Roswell Park Cancer Institute, or any attempts to have a compound or a 35 

17-3509_000090



Transcript of Interview of Innate Investor 1 
May 17, 2017 

Page 16 of 17 
 

drug that Innate develops present at Roswell Park to conduct a trial there? 1 

Do you have any awareness of that? 2 

Innate Investor 1: I do not. 3 

Paul Solis: Okay. Lastly I suppose I would just ask, you know in all of your, I just talked 4 

about one conversation, one meeting you had with Representative Collins 5 

recently and I had asked you, did you discuss Innate at all, did Innate come 6 

up and you said, "Not that you recall". Is that correct? 7 

Innate Investor 1: That's correct. 8 

Paul Solis: Okay, any other times since you became aware that Innate existed, up until, 9 

excluding this most recent time that I just asked you about, have you ever 10 

had a conversation with Representative Collins about Innate? 11 

Innate Investor 1: There was a telephone conversation a while back, right about the time the 12 

stock started moving upward and we discussed it at that point. Although I 13 

don't remember what the rest of the conversation was about. 14 

Paul Solis:  And what did you discuss about Innate with him? 15 

Innate Investor 1: Just the fact that the stock had moved up. 16 

Paul Solis:  And he initiated that call, or did you call him? 17 

Innate Investor 1: I don't recall. 18 

Paul Solis: Okay. In the best that you could recall, the most specific approximation of 19 

when that happened? 20 

Innate Investor 1: Last summer. 21 

Paul Solis:  In 2016? 22 

Innate Investor 1: Yep. 23 

Paul Solis: Did he discuss with you any plans that Innate had or anything with the drug 24 

trials that were going on? Any substantive parts about Innate's work? 25 

Innate Investor 1: He always was a big believer in Innate immunology. Not the company but in 26 

the- 27 

Paul Solis:  The science? 28 

Innate Investor 1: Concept. The science behind it. He just was a strong believer that it was 29 

going to solve all kinds of problems for humankind. 30 

Paul Solis:  He ever talk about intentions to sell Innate with you? 31 

Innate Investor 1: No. Well if anything from what I've seen written on the paper, he's buying 32 

shares, or had been buying shares all along or investing more in the 33 

company. So I don't think he's thinking of selling. 34 
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Paul Solis: Is that based on just what you see in the newspaper or is that based on any 1 

direct knowledge you have from him? 2 

Innate Investor 1: What I've read in the newspaper. 3 

Paul Solis:  Okay. [crosstalk]. 4 

Innate Investor 1: Investors generally don't talk about how much money they're investing or 5 

even what their strategy is so, maybe that they're involved but that's about it. 6 

Omar Ashmawy: In any of the interacting you had with Representative Collins about Innate 7 
Immunotherapies, did any specific details of drug trials come up? 8 

Innate Investor 1: No. 9 

Paul Solis: Okay. Have you been contacted at all by Representative Collins or? I should 10 

just limit it to that, have you been contacted at all by Representative Collins 11 

about our review, or about the fact that the OCE was conducting a review? 12 

Innate Investor 1: No. 13 

Paul Solis:  So when I contacted you, was that the first you had heard about our office? 14 

Innate Investor 1: Through the letter? 15 

Paul Solis:  Yes. 16 

Innate Investor 1: Yeah, that was the first. 17 

Paul Solis: And since that point has anybody, has representative Collins attempted to 18 

contact you about our review? 19 

Innate Investor 1: No. 20 

Paul Solis: What about anyone representing Representative Collins, or anyone 21 

associated with him? 22 

Innate Investor 1: No. 23 

Paul Solis:  Okay. I think that is all we have for you.  24 

Innate Investor 1: Okay. 25 

Paul Solis:  Then we'll conclude the interview. 26 

Omar Ashmawy: We appreciate your time. Thank you. 27 

Innate Investor 1: You're welcome. 28 

 29 

 30 
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Jeff Brown: Okay. It looks like it's on. For the record, this is Jeff Brown with the Office 1 

Congressional Ethics. I am here with Paul Solis. Before us today, we have NIH 2 

Employee 1 and, I'm sorry. Could you identify yourself Anna? 3 

Anna Jacobs: Sure. Anna Jacobs with the HHS Office of the General Counsel. 4 

Jeff Brown: Thank you Anna. It is about 11 o'clock on, I believe it's May 19. The False Statements 5 

Act warnings have been given to NIH Employee 1. All right, NIH Employee 1, thank 6 

you again for being here. We'll start off with the easy stuff. Can you give us your 7 

current title here. 8 

NIH Employee 1: Sure. I am a health science policy analyst in the Office of Science Policy and 9 

Planning at the National Institute of Neurological Disorders and Stroke. 10 

Jeff Brown: Okay. About how long have you had the role? 11 

NIH Employee 1: I've been in the job since December 2002. I left for about a year, I was at 12 

another institute at NIH. 13 

Jeff Brown: And if you could just sort of generally tell me what it is your office does and what - 14 

NIH Employee 1: Sure. 15 

Jeff Brown: - you do in that office. 16 

NIH Employee 1: Our office has a number of roles. We handle and manage our congressional 17 

interactions and that has been my main role, certainly for the last eight or so years. 18 

We also handle strategic planning activities, disease-specific strategic planning 19 

activities. NIH, we interact with on NIH-wide strategic planning activities. Our office 20 

also handles any evaluations of NINDS programs. 21 

Jeff Brown: Okay. What percentage of your time is devoted to congressional liaison or the other 22 

stuff you just mentioned? 23 

NIH Employee 1: Maybe about 60/40, 60 congressional interactions and 40% the other. But it 24 

fluctuates on a day-to-day, week-to-week basis. 25 

Jeff Brown: How much of that is visits just versus interacting with individuals over on the hill 26 

with requests regarding documents etc.? 27 

NIH Employee 1: It's hard to give a number on that. I would say in any given year, I'm maybe 28 

involved, in terms of members who come visit campus, maybe five or six visits. 29 

Something like that. 30 

Paul Solis: And that's per year? 31 

NIH Employee 1: Yeah. In terms of members coming to campus, our Director Dr. Koroshetz is 32 

often asked to meet with members on the hill and so I help prepare him for those 33 

visits and then accompany him to those visits too. Yeah. 34 

Paul Solis: Okay. 35 

Jeff Brown: I guess I want to start by just really talking about congressional visits generally. 36 
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NIH Employee 1: Okay. 1 

Jeff Brown: So if there's one of those five or six congressional visits in any given year, can you 2 

sort of walk me through your role start to finish? 3 

NIH Employee 1: Sure. It depends a little bit on the visit because the main NIH legislative 4 

office, the Office of Legislative and Policy Analysis, is often quite involved in 5 

coordinating these visits. So our role, depending on the member and their interests, 6 

there may be more than just NINDS involved in the visits, and then OLPA sort of 7 

helps coordinate those visits as well. 8 

Jeff Brown: I'm sorry, NINDS, can you just give that to me one more time? 9 

NIH Employee 1: Yes, it's the National Institute of Neurological Disorders and Stroke. 10 

Jeff Brown: Okay. That's in your signature line. 11 

NIH Employee 1: Yep. And OLPA is the Office of Legislative in the Office of the Director at NIH. 12 

Paul Solis: Then what are the circumstance where they would become involved, versus you just 13 

handling it on your own? 14 

NIH Employee 1: So again, if there are other institutes. So NINDS is one of the 26, 27, yeah, I 15 

always forget the number, of institutes at NIH. For example, we've been involved in 16 

visits where NINDS has had one part or showcased one of our labs but the National 17 

Cancer Institute has also showcased a lab. Off- 18 

Jeff Brown: So there's an equivalent in that office that has a role similar to yours that may or 19 

may not be involved in a visit? 20 

NIH Employee 1: Right. That office handles purely legislative activities. Our office handles 21 

much more than just legislative activities. But yes, that's correct. There have been a 22 

couple instances, and both of the visits you asked about are examples of that, where 23 

our institute, NINDS, was really the lead in that visit because of the interest of the 24 

member. But in those cases, someone from OLPA is always looped in and is usually 25 

involved in helping to plan the visit, as well as getting clearances and keeping HHS 26 

informed. 27 

Jeff Brown: Okay. And sorry, I interrupted you. But your role in the congressional visit, I realize 28 

that there are probably various [crosstalk]- 29 

NIH Employee 1: No, no. But that's- 30 

Jeff Brown: -but if there's sort of like a little bit of background. 31 

NIH Employee 1: Sure. So typically the request will come in through a staffer who says, "My 32 

boss has an interest in this topic." And they come about for different reasons and we 33 

can talk about that if you’re interested but I usually, at that point, I would loop in 34 

OLPA and they'll loop in the department. My role is to help put together an agenda, 35 

given the member's interests. We typically like to bring them to campus and have 36 

them meet with our institute director. They often meet with NIH leadership if 37 

they're available, and then we like to showcase some of the research we're doing 38 
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here on the campus. We usually take them to one of our labs to meet with one of our 1 

scientists. And then my role is to interface with the congressional staff, set up the 2 

time, how they get here, share draft agendas, say, "Does this look good? Is that what 3 

the member ... Does this reflect his or her interests?" 4 

Jeff Brown: And then on the day of, can you talk a little bit about your role? 5 

NIH Employee 1: Sure. I typically attend the whole visit. We often have the NIH police or 6 

security meet the visitors and escort them to whatever building they're going to, and 7 

that just helps with parking and getting everyone through security. And then I 8 

would typically take the staffers and the member of congress around to ... I would 9 

describe my role as a tour guide. 10 

Jeff Brown: Okay. Again, I know this'll vary member-to-member, but if you had to describe sort 11 

of the purpose of, or the varied purposes of these congressional visits, can you sort 12 

of walk me through what those tend to be? 13 

NIH Employee 1: Sure. I would say probably the main purpose is to highlight NIH's research. 14 

Specifically, to highlight a lot of the research that we're doing here on campus. 15 

Jeff Brown: Okay. You don't have to get into who the member was, but just walk me through one 16 

or two of your more recent- 17 

NIH Employee 1: Sure. 18 

Jeff Brown: -congressional visits. 19 

NIH Employee 1: I mean, I can ... If you're interested, I- 20 

Jeff Brown: Before we get to that. 21 

NIH Employee 1: Okay. 22 

Jeff Brown: Yeah. 23 

NIH Employee 1: There haven't been that many recently that I have been the lead on. Most of 24 

the visits I've been involved in recently have been through OLPA. I don't remember 25 

when exactly this was but Chairman Cole came recently, I think maybe within the 26 

last six months, I'm not positive on that date, with some members of his 27 

subcommittee. And OLPA coordinated that visit and asked us to be involved in 28 

showcasing one of our labs. 29 

Jeff Brown: Okay. Do constituents come frequently or not so frequently, with a member? 30 

NIH Employee 1: It happens occasionally and in fact, the only visit where that happened which 31 

I have been involved in was one of the visits that Dr. Bielekova was involved in. 32 

Representative Frelinghuysen has done us several visits to NIH where he has 33 

brought constituents with him, who are either patients or patient advocates who are 34 

constituents of his. 35 

Jeff Brown: So the constituents coming would be a more infrequent occurrence? 36 

NIH Employee 1: Right. 37 
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Jeff Brown: Okay. 1 

NIH Employee 1: Often there are constituents involved in meetings where we go to the hill. I 2 

would say that's probably a little more frequently. 3 

Jeff Brown: How about when a member comes, are they usually accompanied by staffers or 4 

colleagues? 5 

NIH Employee 1: They are typically accompanied by staff. 6 

Jeff Brown: Okay. Did you want to talk about any other background before we sort of launched 7 
into more specifics? 8 

Paul Solis: No, I think I was given a pretty good ... I mean, I'll just follow-up on Jeff's question 9 

about staffers. Is it committee staff or staff directly from the member's personal 10 

office? 11 

NIH Employee 1: I think it's probably a mixture of both. I couldn't tell you specifically, in all 12 

cases. 13 

Paul Solis: And do the staffers attend all of the meetings with the member? Or are there ever 14 

private sort of breakout sessions, where the member would go off with an NIH 15 

employee and have their own discussion? 16 

NIH Employee 1: In all the visits I've been at, the staffers have been present with the member. 17 

Jeff Brown: And I should ask before, you said ordinarily the request will come through the 18 

member's office. Is that usually scheduler that ordinarily reaches out to you? 19 

NIH Employee 1: It depends. It sort of depends on maybe how the initial contact came about. 20 

Jeff Brown: It may be easier if we just launch into talking about a specific- 21 

NIH Employee 1: I think so. 22 

Jeff Brown: So we'll go there. Thank you for providing the documents again and on such short 23 

notice, we appreciate that. You were involved in Representative Collins’ 24 

Congressional visit. You scheduled that as we've seen from the emails. What was 25 

your day of role? 26 

NIH Employee 1: What was the day of what? 27 

Jeff Brown: The day of role. 28 

NIH Employee 1: So it was similar to my role in other visits. 29 

Jeff Brown: You attended... 30 

NIH Employee 1: I attended. I brought them to the different- I mean I don't remember much of 31 

the day of given that it was several years ago, but. 32 

Paul Solis: Why don't you, the best you can, with as much specificity as you can, from the time 33 

you first received an email or any communication from Representative Collins' 34 

office till the day that they came. Just walk us through what happened. 35 
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NIH Employee 1: Sure. So that visit came about because our director at the time, Dr. Story 1 

Landis, had testified at a House science subcommittee hearing, which was on brain 2 

research. And at the hearing, Representative Collins asked her a question about MS. 3 

And she replied by saying we have this great intramural program, research program, 4 

on our campus. We'd love to have you come visit. Collins' staffer reached out to the 5 

committee staff who had organized that hearing, and through that interaction 6 

Collins' staff was put in touch with me. 7 

Paul Solis: And how did you come to know about the Dr. Landis interaction and all that. Did Dr. 8 

Landis discuss this with you? 9 

NIH Employee 1: Right, so one of my other roles as part of Congressional activities is I 10 

accompanied her to the hearing. I prepped her for the hearing, I was present at the 11 

hearing where he asked the question. 12 

Paul Solis: Oh okay, when he asked the question about MS. 13 

NIH Employee 1: Correct. 14 

Paul Solis: Was in an open hearing format or was it after the hearing? 15 

NIH Employee 1: No it's in the hearing transcript. 16 

Paul Solis: And then after the hearing did they have any private conversations that you were a 17 

part of?  18 

NIH Employee 1: Not that I'm aware of. 19 

Jeff Brown: Do you remember about the time of that hearing? The date and time? 20 

NIH Employee 1: I believe it was July of that year. It was June of 2013. June or July of 2013.  21 

Paul Solis: Okay so, they contacted, you found out about it, and then you what? Attempted to 22 

schedule the meeting? 23 

NIH Employee 1: So the staffer contacted me. 24 

Paul Solis: Do you know who that was? 25 

NIH Employee 1: I believe it was Jeff Freeland initially. 26 

Paul Solis: Do you know what role he has in Representative Collins' office? 27 

NIH Employee 1: I believe he was, I don't know if he's still there, the Health LA. And the other 28 

staffer I interacted with a lot, as you saw from the emails probably, was Ashley 29 

Noland who I believe was the scheduler for Collins. So at that point it was similar to 30 

how I planned other visits. We reached out to a number of our MS researchers, 31 

including Dr. Bielekova, found out who had availability for times that the 32 

Congressman, that his staff had suggested. And we sort of went from there in terms 33 

of identifying a date and a time for them to come. 34 

Paul Solis: Okay, okay.  35 

Jeff Brown: I think it might actually be helpful to walk through this with some of the documents.  36 
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NIH Employee 1: Sure. 1 

Jeff Brown: If that works for you. But before I get there, you sent over a variety of emails, did 2 

you have communications that were not via email with any of the Congressman's 3 

staff? In other words is there any sort of communications that we're not aware of via 4 

the production? 5 

NIH Employee 1: So I imagine I may have talked to them on the phone at some point. And I 6 

think in one of the emails you'll see, you probably saw, that Jeff asked me to call him.  7 

Paul Solis: And what did you talk about? 8 

NIH Employee 1: So in that call actually he told me, he said he wanted me to be aware of 9 

Collins involvement in the Innate Immunotherapeutics company, and that it was a 10 

company that was developing, trying to develop, a drug for MS. 11 

Paul Solis: So let's, as best you can, describe that conversation. So he wanted you to be aware? 12 

How did he bring it up, and what occurred? 13 

NIH Employee 1: That is my recollection of the conversation. Now I will tell you, that he didn't, 14 

from my recollection, he didn't tell me anything in that conversation on the phone 15 

that I did not already know. Because in preparing the individuals at NIH who were 16 

going to participate in this visit, I had pulled together information on Representative 17 

Collins and his involvement in this company was one thing that I was able to find out 18 

from internet searches basically.  19 

Paul Solis: Did you pass that information on to the individuals who'd be meeting with him? 20 

NIH Employee 1: I did. 21 

Paul Solis: Okay, did they have any reaction, or did they say anything when you passed that on 22 

to them? 23 

NIH Employee 1: No, not that I remember. 24 

Paul Solis: Okay, okay.  25 

Jeff Brown: And when Mr. Freeland said involvements, did he elaborate on that at all? 26 

NIH Employee 1: You know I don't remember, but I don't think so. I recall it being a pretty 27 

brief conversation. 28 

Jeff Brown: About how long? 29 

NIH Employee 1: I honestly could not say.  30 

Jeff Brown: Two minutes, five minutes, ten minutes. 31 

NIH Employee 1: I honestly couldn't say.  32 

Paul Solis: Why don't we show NIH Employee 1 that email. 33 

Jeff Brown: See if this jogs your memory as well. Here you go. 34 

NIH Employee 1: Right. 35 
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Jeff Brown: Just for the record, I've handed NIH Employee 1 a copy of an email from Jeff 1 

Freeland to her. Dated November 18th, 2013 at 10:23AM. Subject line is, "Regarding 2 

Monday's visit to NIH".  3 

Paul Solis: And so in it Jeff writes, "Just had one quick thing I wanted to tell you over the 4 

phone," is this, soon after this in time is when you had the phone call with him? 5 

NIH Employee 1: Right, again I couldn't tell you when I called him after this, given this was 6 

almost four years ago now. 7 

Paul Solis: Totally understandable. Just want to make sure even apart from the substance of the 8 

conversation, whether that phone call would have been connected to this statement 9 

by Jeff, or this request. 10 

NIH Employee 1: Yeah so I call, in response to this email, I called Jeff.  11 

Paul Solis: Did you have any other phone calls with Jeff about the Congressman's visit? 12 

NIH Employee 1: It's possible, but I don't know for sure. 13 

Paul Solis: But you can definitively say that the phone call you're referencing just now with us 14 

is in response to this email? 15 

NIH Employee 1: Correct. 16 

Paul Solis: Okay.  17 

Jeff Brown: I wanted to hand you another document... And just for the record I'll identify this as 18 

an email chain from, that begins with an email from Jeff Freeland to yourself dated 19 

Tuesday, August 20, 2013 at 2:39PM. Again the subject line is, "Regarding NIH 20 

intramural labs". I'll give you a chance to flip through it before I ask you any 21 

questions. 22 

NIH Employee 1: Right so I probably did, I mean I remember now from one of these emails. I 23 

probably did have a conversation with him on the phone about scheduling.  24 

Jeff Brown: Yeah take a minute. Just look back through the chain and then I want to ask you a 25 

couple of questions about it. 26 

NIH Employee 1: Okay.  27 

Jeff Brown: Okay. At the bottom of page two here, and this is 4:30 pm email between Jeffery 28 

Freeman and, it looks like, Richard Yamada. You know Richard? 29 

NIH Employee 1: So, Richard was the staffer who organized the hearing that I mentioned that 30 

Dr. Landis testified at.  31 

Jeff Brown: Okay, what was Richard's role in ... Can you tell us a little bit about his title, and his 32 

role here at NIH? 33 

NIH Employee 1: Richard? Is not a NIH employee, he's a Congressional staffer, I believe it was 34 
the House Science Committee. So, he organized the hearing ... the health science 35 

committee hearing that ... 36 
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Jeff Brown: Okay  1 

NIH Employee 1: Dr. Landis, our institute director at the time participated at ... testified at. 2 

Jeff Brown: The title here is "NIH Intramural Labs.” For the Non-Scientists or doctors in the 3 

room, can you tell me a little more about Intramural Labs, what that mean? 4 

NIH Employee 1: Sure, the NIH Intramural Program is the program of research that goes on, 5 

on the campus here at NIH. The other part of NIH, or is the NIH Extramural Program 6 

and that is the research that we fund at all the university and medical schools 7 

around the country.  8 

Jeff Brown: Okay. Looking back at this email, if we follow the string up ... I was confusing Richard 9 

with Mr. Chol – 10 

NIH Employee 1: Right. Pak is his last name.  11 

Jeff Brown: Correct, oh excuse me, Pak is his last name. Can you tell me Mr. Pak's role here – 12 

NIH Employee 1: Sure –  13 

Jeff Brown: At NIH – 14 

NIH Employee 1: So, he's no longer at NIH. At the time he was in the Office of Legislative 15 

Policy and Analysis. 16 

Jeff Brown: And he has since moved on? 17 

NIH Employee 1: Yes.  18 

Jeff Brown: Could you tell me a little bit about what his role would have been? I suspect it was 19 

very similar to what you described earlier?  20 

NIH Employee 1: Yes. 21 

Jeff Brown: Okay. Both you and Mr. Chol say something along the lines of "we'd love to have 22 

your boss come out –" 23 

NIH Employee 1: Mr. Pak. 24 

Jeff Brown: Mr. Pak, sorry. "We'd love to have your boss come out and visit –" Can you tell me 25 

why you and he might love to have him come out and visit? 26 

NIH Employee 1: Yeah, sure. Similar to the other members of Congress, we like to showcase 27 

what we're doing in terms of research on the campus here at NIH, as well as take 28 

that opportunity to talk about research that we fund elsewhere. It's a way for us to 29 

highlight NIH.  30 

Paul Solis:  Dr. Landis, it's a she? 31 

NIH Employee 1: Yes,  32 

Paul Solis: When she was testifying the subject ... you may have referenced that a little earlier, 33 

what was the subject of that hearing?  34 
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NIH Employee 1: It was on, I believe, it was on brain research in general. 1 

Paul Solis: Okay. And ... again, my shortcomings in the science and medical fields, does MS 2 

research have anything to do at all with that ... 3 

NIH Employee 1: Yeah, so, MS is a neurological disorder. And so, neuro-scientists and people 4 

who work under the neurological study ... It's one of the many neurologic diseases 5 

they study.  6 

Paul Solis: So, would that be something, when you prepped her for testimony ... would that 7 

have been something she would have talked about as research on MS? 8 

NIH Employee 1: Absolutely! You know, I don't remember exactly what prep went into that 9 

hearing, but it is one of the disease areas we devote a lot of resources to and study 10 

and again, we have an intramural program, but it would have been one of many 11 

other topics that would have been part of that hearing prep.  12 

Paul Solis: Do you recall her actually, other than maybe in her response to the question by 13 

Congressman Collins, do you remember recall her discussing MS or MS research 14 

with anybody else, anybody else at the hearing? 15 

NIH Employee 1: I don't  16 

Paul Solis: Again, to the best of your recollection – 17 

NIH Employee 1: To the best of my recollection, I don't. 18 

Paul Solis: Is that the only request she received regarding MS? 19 

NIH Employee 1: I believe so, but you know I'd have to go back to the transcript to be sure.  20 

Jeff Brown: Who else testified at that hearing? Do you recall? 21 

NIH Employee 1: I do not remember. 22 

Jeff Brown: Okay. Nobody else that you had any involvement with – 23 

NIH Employee 1: Not that I remember. 24 

Jeff Brown: And therefore probably nobody else from NIH? 25 

NIH Employee 1: It's possible there were other NIH witnesses because there are other 26 

institutes at NIH that fund and are involved in neuroscience research, we're not the 27 

only one. Yeah, I don't remember who the other witnesses were at that hearing. 28 

Jeff Brown: Okay. I'd like to pass over one other document, and again for the record, this is an 29 

email string that begins with an email from Jeff Freeland to yourself and copies 30 

Ashley Noland. It is dated Friday, November 15, 2013, 9:29 am. The subject is 31 

'Regarding Representative Collins' visit 11/18.’ I'll give you a minute to look at it.  32 

NIH Employee 1: Okay. Okay.  33 
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Jeff Brown: The email references, the string I should say, references a draft agenda ... the draft 1 

agenda that is referenced, does that look like it is included at page three, here? The 2 

third page of this document I handed you. 3 

NIH Employee 1: Yes. 4 

Jeff Brown: You referenced this earlier, but you said you may have had some other 5 

conversations with Mr. Freeland ... I'm curious, how you decided that this draft 6 

agenda was most appropriate for Representative Collins' visit. 7 

NIH Employee 1: So, given that his main interest was in MS we chose Investigators at NINDS 8 

who work in MS research or see patients with MS. 9 

Jeff Brown: Okay. 10 

NIH Employee 1: The last part of the agenda, about the NIH Undiagnosed Diseases Program, 11 

was not MS specific and was a, I think at that time, a relatively new program, that I 12 

think we and OLPA wanted to highlight. 13 

Jeff Brown: Okay. And you said you became aware of his interest in MS at the hearing. Did you 14 

have any further conversations with either him or his staff about his interest in MS?  15 

NIH Employee 1: So, I never had any conversations with him directly. 16 

Jeff Brown: Okay.  17 

NIH Employee 1: And the only conversations I had with the staff were either Jeff or Ashley. 18 

And again, most of those conversations were, as I said, I don't recall all the phone 19 

calls I had with them. If I had to guess most of them were related to scheduling 20 

questions.  21 

Paul Solis: You just told us his main interest was in MS, where would you have developed that 22 

understanding?  23 

NIH Employee 1: From his questions and comments at the hearing.  24 

Paul Solis: Then that's it?  25 

NIH Employee 1: That's correct ... yeah.  26 

Jeff Brown: Can you walk us through this draft agenda? We've met with NIH Employee 2 as 27 

you’re aware of. Can you just walk us through the remainder of the schedule and it 28 

might be helpful to walk us through it with any recollections that you have about 29 

that day with the Congressman's visit.  30 

NIH Employee 1: Yeah, so I really don't have much recollection about the specifics of the 31 

conversations.  32 

Jeff Brown: Would you have been present – 33 

NIH Employee 1: Yes.  34 

Jeff Brown: For all the communications between the Congressman and these doctors? 35 
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NIH Employee 1: Yes. Yes. So, he met with Dr. Bielekova. I believe she talked to him in a 1 

conference room, gave him an overview of some of her research and some of the 2 

clinical trials that she was involved in running ... 3 

Paul Solis: Why don't we stop you right there ... specifically, in references to NIH Employee 2, 4 

you mentioned a conference room. Was it just the two of them in the room?  5 

NIH Employee 1: No, it was myself. I believe Lauren Mullman from OLPA was part of the visit 6 

as well, and to the best of my recollection, Jeff Freeland was also in the conference 7 

room. I was certainly there. 8 

Paul Solis: And that's with just NIH Employee 2? There was no other doctor's or investigators 9 

present from NIH in the room? 10 

NIH Employee 1: It's possible. I don't recall for sure. It's possible that since Dr. Nath, who is 11 

the next person on the agenda and is our clinical director, it's possible that he was 12 

present as well. But I don't know that for sure. 13 

Paul Solis: And in that meeting with NIH Employee 2 that possibly Dr. Nath also attended, what 14 

is the best you can do with regards to that conversation? What they talked about in 15 

the room and what specifically Congressman Collins talked about? 16 

NIH Employee 1: So, I really cannot recall specifics. I mean, I can tell you that I'm pretty sure 17 

Dr. Bielekova gave an overview as I said, of the research she's doing here on campus 18 

and the clinical trials that she either was currently running or was planning. 19 

Paul Solis: Did Congressman Collins bring up Innate Immunotherapeutics in that meeting? 20 

NIH Employee 1: I believe he did, yes. 21 

Paul Solis: Why do you believe that? 22 

NIH Employee 1: Well, to the best ... I mean, that's what I remember. That he brought it up. I 23 

think he also asked Dr. Bielekova during that meeting if she would be willing to 24 

meet with some of the people from the company. 25 

Paul Solis: Okay. Did he, in that meeting at all, identify his position with Innate or his 26 

involvement with Innate? 27 

NIH Employee 1: I don't remember for sure. Yeah. 28 

Jeff Brown: To the best of your recollection, did this meeting last from approximately 3:15 to 29 

3:45 as it says it did on the schedule? 30 

NIH Employee 1: To the best of my recollection. We try to keep things on schedule. 31 

Jeff Brown: And to the best of your recollection, about how much time was spent discussion 32 

Innate versus NIH Employee 2’s research? 33 

NIH Employee 1: I really couldn't comment on that. I would say ... I mean, if I had to surmise, I 34 

would say probably most of it was spent her presenting her research, which was the 35 

purpose of the visit. 36 
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Paul Solis: Do you know if, upon Representative Collins making his request that she meet with 1 

an employee or person affiliated with Innate, do you know if she acquiesced to that 2 

request? 3 

NIH Employee 1: She did. But I was not aware of that until recently. I was not aware of that 4 

until a couple weeks ago. 5 

Paul Solis: And how did that happen? How did you become aware of that? 6 

NIH Employee 1: Well, it was because of your request to meet with her. She mentioned that 7 

this was the visit she had been involved in and then she mentioned that she had 8 

subsequently met with people from the company. 9 

Jeff Brown: Did she provide any more details on those meetings? 10 

NIH Employee 1: Not to me. 11 

Jeff Brown: So, we sort of, we've touched on NIH Employee 2, can we keep walking through the 12 

schedule? 13 

NIH Employee 1: Sure. So I do not have a great recollection of the rest of the schedule. But I 14 

would have been present at all the visits. Dr. Nath, as I said is our clinical director. 15 

He studies neuro, the interaction between the nervous system and the immune 16 

system is the focus of a lot of his research. So, MS is one of the areas that he works 17 

on but not the only area of research focus for him. 18 

  And then we took them to our imaging facility. 19 

Jeff Brown: Before you move on to that, I'm sorry. To the best of your recollection, did this last 20 

about 15 minutes? 21 

NIH Employee 1: Yes. I mean, yes. 22 

Jeff Brown: And did Dr. Nath make a presentation similar to NIH Employee 2? 23 

NIH Employee 1: Yes. I believe, and I'm not positive, that this, well, I guess we could tell from 24 

the room number. It may have been in Dr. Nath's office, where he ... it was more of a 25 

conversation about, you know, this is some of the areas of interest of my lab. 26 

Jeff Brown: Okay. Did Innate come up in any of those conversations with Dr. Nath? 27 

NIH Employee 1: I don't recall. I don't recall. 28 

Paul Solis: So you went to the imaging unit next? 29 

NIH Employee 1: Right. So we went to the imaging unit so we have a research program that is 30 

using imaging to try to better understand MS and to help diagnose MS earlier in 31 

patients by detecting lesions in their brain through MRI imaging. 32 

Paul Solis: And when you leave to go to that section at the 4:00 pm part of the meeting, is NIH 33 

Employee 2 or Dr. Nath with you? 34 

NIH Employee 1: I don't believe that Dr. Bielekova was with us. Again, I don't remember for 35 

sure but I think she may have just given her presentation and that was her role in 36 
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the visit. Dr. Nath, I believe came to the imaging facility with us. I don't recall if he 1 

was present for the last, for the presentation on the undiagnosed diseases program. 2 

Paul Solis: And throughout this agenda, Representative Collins was present for each of these, I 3 

assume? 4 

NIH Employee 1: Correct. 5 

Paul Solis: What about Jeff Freeland? 6 

NIH Employee 1: I believe Jeff was there as well. I don't recall Jeff ever leaving the visit. 7 

Paul Solis: And is Lauren with you at this time as well? 8 

NIH Employee 1: Yes, I believe so. 9 

Paul Solis: And it's just ... So the consistent group of people throughout these meetings is you, 10 

Lauren, Jeff, and Congressman Collins? 11 

NIH Employee 1: That is my recollection. 12 

Paul Solis: Okay. 13 

Jeff Brown: Are Dr. Nath and Dr. Sati, are they still employed at NH? 14 

NIH Employee 1: Dr. Nath I know is for sure. I believe Dr. Sati is. I'm not positive. 15 

Jeff Brown: Again, to the best of your recollection, did the meeting in the NRM center, did that 16 

last about a half hour? 17 

NIH Employee 1: Yeah. To the best of my recollection. 18 

Jeff Brown: And at any point in time did Innate come up in discussions with either of those 19 

doctors? 20 

NIH Employee 1: I don't remember. 21 

Jeff Brown: It looks like up next was the undiagnosed disease program? 22 

NIH Employee 1: Mh-hmm (affirmative). Right. So again, this is not a program that is 23 

specifically focused on MS. It's a program at NIH where patients come in who have 24 

diseases that have not been able to be diagnosed by other doctors. And I believe at 25 

the time, this was a relatively new program and we thought it would be of interest. 26 

Jeff Brown: Again, did you guys spend approximately a half hour? 27 

NIH Employee 1: I think so. 28 

Jeff Brown: Okay. And did Innate come up in any of the conversations with Dr. Gahl? 29 

NIH Employee 1: Again, I can't be positive. I can't be positive. But I don't think so. Again, 30 

because the focus of that discussion was not on MS at all. 31 

Paul Solis: But you can say definitively that Innate was discussed at the meeting with NIH 32 

Employee 2? 33 

17-3509_000127



Transcript of Interview of NIH Employee 1 
May 19, 2017 

Page 14 of 18 
 

NIH Employee 1: Yes. 1 

Jeff Brown: Did Representative Collins have any follow up with any of these doctors at the 2 

conclusion of the program? 3 

NIH Employee 1: So, I know that Ashley had contacted me and asked for Dr. Nath's address 4 

because she said he wanted to send him a thank you note. That was the last I – 5 

Paul Solis: You've already forwarded to that. After you wrapped up at 5:00 pm did he go back 6 

and meet with any of the doctors or did he leave the campus? 7 

NIH Employee 1: I'm quite, I'm pretty sure he left the campus. Usually, the way these visits 8 

work is we escort them back to the entrance of the clinical center that they came in 9 

through where their vehicle is parked.  10 

Paul Solis: I've got another document that I want to hand you, give you a chance to look it over. 11 

NIH Employee 1: Okay. Okay.  12 

Paul Solis: This email references the final agenda and the third page here attached probably 13 

should have had this final agenda in front of you when asking all of these questions 14 

but did you recollect any changes to the draft and final agenda?  15 

NIH Employee 1: I don't recollect any changes. This obviously makes clear something that I 16 

probably didn't remember that Dr. Nath met us. The fact that Dr. Nath met Collins 17 

and Jeff Freeland at the visit suggests that he may have also been in the room with 18 

the ...  For the Dr. Bielekova visit, but I do not recall that.  19 

Jeff Brown: I don't know if it's worth following up there.  20 

Paul Solis: There had been some initial discussion about a time for him to come ... For 21 

Representative Collins to come in September, October.  22 

NIH Employee 1: Mm-hmm (affirmative)- 23 

Paul Solis: Is that correct?  24 

NIH Employee 1: Right, I think it got ... The date got changed at some point. That's what I recall 25 

from these emails.  26 

Paul Solis: Yeah. I'd like to ask you a question at this point. 27 

Jeff Brown: Hand this over to you to look over. 28 

NIH Employee 1: Okay.  29 

Paul Solis: And this is an email chain beginning with an email from Ashley Noland to NIH 30 

Employee 1 September 24th, 2013 at 10:27 a.m., and if you could, just flip to page 3.  31 

NIH Employee 1: Okay. 32 

Paul Solis: This is September 4th, 2013 at 3:05 p.m.  33 

NIH Employee 1: Mm-hmm (affirmative)- 34 
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Paul Solis: And this is from you? Right? 1 

NIH Employee 1: Correct. 2 

Paul Solis: Okay.  3 

You put, "And then we thought he might be interested in also learning about the NIH, 4 

Undiagnosed Diseases Program ... 5 

NIH Employee 1: Right. 6 

Paul Solis: I think that was reflected in the agenda." Why did you ... Why did you think he might 7 

be interested in that?  8 

NIH Employee 1: I think it's a pretty cool program. Again, it was a new program at NIH, I think 9 

relatively new. Often with these visits if the congressman has more time we will 10 

occasionally highlight another area. It may not be exactly the area they're interested 11 

in, but it's something we're proud of at NIH and want to share with them.  12 

Paul Solis: So, that wouldn't have been based like the MS portion? That would not have been 13 

based on anything he or his staff mentioned that they were interested in? 14 

NIH Employee 1:  I don't think so. 15 

Jeff Brown: All right. I have one more document I'm going to ... 16 

NIH Employee 1: Okay. 17 

Jeff Brown: Pass over. For the record, this is an email string that begins with an email from 18 

Ashley Nolan to yourself. It's dated Tuesday, November 19th, 2013 at 3:43 p.m. The 19 

subject line is, Regarding Representative Collins' visit on 11/18. I'll give you a 20 

second to just look at it.  21 

NIH Employee 1: Okay. 22 

Jeff Brown: Okay.  23 

I think you started to briefly reference this. Are you aware of any follow-up between 24 

Representative Collins and any of the doctors that he met with? 25 

NIH Employee 1: No.  26 

Jeff Brown: Does this email help jog your memory at all? 27 

NIH Employee 1: Well, again, as I said, the only ... This is the last I heard of this. Where Ashley 28 

Noland asked for Dr. Nath's address because she indicated that her boss wanted to 29 

send him a Thank You card.  30 

Jeff Brown: Okay. 31 

NIH Employee 1: I do not know if he sent the Thank You card and I never heard any follow-up.  32 

Jeff Brown: Aside from your follow-up conversations with NIH Employee 2, have you had any 33 

more recent conversations with any of the other doctors that met with 34 
Representative Collins? 35 
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NIH Employee 1: I've spoken to Dr. Nath, but about ... Not about MS or this visit.  1 

Jeff Brown: Okay. So you haven't had any conversations except with NIH Employee 2regarding 2 

Representative Collins' visit? 3 

NIH Employee 1: That's correct. 4 

Jeff Brown: Okay. 5 

Paul Solis: She mentioned that you said, just recently, so in preparation for her interview with 6 

us? Is what you're discussing?  7 

NIH Employee 1: Correct. 8 

Paul Solis: Okay. So she said that she had met with individuals from Innate? 9 

NIH Employee 1: Correct. 10 

Paul Solis: Did she say who she met with? 11 

NIH Employee 1: I asked her that question. She said she did not remember the woman's name.  12 

Paul Solis: Okay. Did she say she had met with Representative Collins? 13 

NIH Employee 1: No, she did not say that.  14 

Paul Solis: Did she say if she was contacted by Representative Collins at all? 15 

NIH Employee 1: No. She did not say that to me.  16 

Jeff Brown: Did she say how many communications she had with somebody at Innate?  17 

NIH Employee 1: She told me that some representatives from Innate came and met with her 18 

on campus once, was my understanding, and then she said she has interacted with 19 

maybe one, I don't know how many, of people from the company at various 20 
meetings that she's been to.  21 

Jeff Brown: Various ... Did she give any indication of a number of times that she's met with 22 

somebody from Innate? 23 

NIH Employee 1: Again, in terms of on campus, I believe it was just once. 24 

Jeff Brown: And off campus? 25 

NIH Employee 1: My understanding was the other interactions were informal interactions at 26 

meetings. You know, you run into somebody at their poster presentation or 27 

something.  28 

Jeff Brown: So none of the meetings that she referenced were any pre-planned meetings? 29 

NIH Employee 1: Except for the one on campus. 30 

Jeff Brown: Correct. 31 

NIH Employee 1: That's my understanding, but I did not ask her many specifics about those 32 

meetings.  33 
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Jeff Brown: We had a phone call, I guess it was a couple of days ago when we were trying to set 1 

this up, and at the time we started discussing some of the ways in which 2 

Representative Collins was similar or different to other congressional visits that 3 

you've handled. We decided we'd table that for today's interview. Would you be able 4 

to elaborate on where you were going to go with that and just walk us through, 5 

again, some of the ways in which the visit here was similar to any other 6 

congressional visits, or in what ways it was different.  7 

NIH Employee 1: I think it was quite similar to previous visits ... Any other congressional visits 8 

that we have. When I had mentioned on the phone ... What I was alluding to was the 9 

fact that it had come up during this hearing ... 10 

Jeff Brown: Okay. 11 

NIH Employee 1: Rather than .... And that actually has happened in the past as well, but I think 12 

it's more typical that we may get a call from a staffer who we've interacted with on 13 

something else and have mentioned to them, "Oh, you should come to the campus to 14 

visit sometime if your boss is interested." In this case, with Representative Collins, it 15 

was that our director, essentially, invited him during the hearing.  16 

Jeff Brown: Okay. That was sort of the difference that you were referring to?  17 

NIH Employee 1: Correct.  18 

Jeff Brown: Was the phone call regarding Innate different than other congressional visits? 19 

NIH Employee 1: The phone call where the –  20 

Jeff Brown: With Mr. Freeland regarding Innate. Have you had anybody in here before that had a 21 

specific interest in a certain company that they were involved with? 22 

NIH Employee 1: Not that I would ... Not that I would ... I mean, not that they disclosed or that I 23 

was aware of.  24 

Jeff Brown: Okay. Backing up a little bit. When NIH ... How frequently does NIH get involved with 25 

private companies either to collaborate on research, or work together, or to fund. 26 

How do those interactions between NIH and private companies generally come 27 

about? 28 

NIH Employee 1: I can't answer that question because it's not something I'm involved in. 29 

Jeff Brown: Have you had any experience with doctors that you are working with, or aware of 30 

that make connections, or work alongside private companies? 31 

NIH Employee 1: At NIH? 32 

Jeff Brown: At NIH. 33 

NIH Employee 1: Again, not that I'm aware of. 34 

Jeff Brown: You've referenced Lauren Mullman a couple of times and we saw her emails. Can 35 

you just tell me a little bit about her role and what her title is here? 36 
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NIH Employee 1: Sure. So she is part ... I don't know what her exact title is, but she's in the 1 

office of legislative policy and analysis. In the office of the director. The way that 2 

office is arranged is there're number of analysts, and each of those analysts is 3 

assigned to certain institutes at NIH. At the time, Lauren, and currently, Lauren is 4 

assigned to NINDS, so she's our .... My liaison in the director's office and then one of 5 

their main roles is to interface with HHS.  6 

Jeff Brown: Did she play any day-of role?  7 

NIH Employee 1: I believe she was present at the meetings as well.  8 

Jeff Brown: Okay. 9 

Anybody else that was either present at the meetings, or involved with the 10 

scheduling of Representative Collins' visit? 11 

NIH Employee 1: Not that I recall. 12 

Jeff Brown: Anybody else that, in light of what we discussed today, you think it might be 13 

appropriate for us to have a conversation with? 14 

NIH Employee 1: I don't think so. 15 

Paul Solis: Have you any contact with Representative Collins, or anyone from his offices, or 16 

someone affiliated with him about our review, the fact that we requested to speak to 17 

you? 18 

NIH Employee 1: No. 19 

Jeff Brown: Got anything else? 20 

Paul Solis: Nope. I think that's a ... 21 

NIH Employee 1: Okay. 22 

Paul Solis: All we have for you.  23 

NIH Employee 1: Great. 24 

Paul Solis: Thank you very much. 25 

Jeff Brown: Thank you.  26 
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Paul Solis: This is Paul Solis with the office of Congressional Ethics, I'm joined by my colleague 1 

Jeffrey Brown. It is May 10th, 2017. We are here for an interview of NIH Employee 2. 2 

I have provided NIH Employee 2 with a copy of the False Statements Act, and she 3 

has signed an acknowledgment form that I provided her a copy of the law, and we 4 

can begin our interview. 5 

So NIH Employee 2 first off I want to ask if you’ve heard of a company called Innate 6 

Immunotherapeutics? 7 

NIH Employee 2: I think it's the company that was mentioned during the congressional visit. I 8 

think it's a company that is maybe New Zealand. 9 

Paul Solis: Apart from hearing it spoken at a congressional hearing, have you ever heard that 10 

name in any other context, Innate Immunotherapeutics? 11 

NIH Employee 2: I have met a person who works for the company several times. 12 

Paul Solis: Okay, who is that person? 13 

NIH Employee 2: I don't remember her name. She's a chief scientific officer in the company I 14 

believe.  15 

Paul Solis: And how many times have you met with her? 16 

NIH Employee 2: I believe I met her three times. 17 

Paul Solis: Okay, could you give me approximate dates, even just the year, of those times? 18 

NIH Employee 2: I met with her once after the visit of Congressman Collins that was organized 19 

by him. She visited me at NIH, I don't really remember I mean it was, I would say 20 

two years ago, or more than two years ago, I really don't remember when that visit 21 

happened. And then I met with her again twice on the conferences. So first time was 22 

at the Keystone Symposia meeting, that meeting was I think... It was one of the MS 23 

Keystone Symposia meetings. So I think the first one was in New Mexico, and the 24 

second one was in Big Sky, Montana. But I don't know which one it was. And most 25 

recently I met her just at the American Academy of Neurology meeting two weeks 26 

ago in Boston. 27 

Paul Solis: And all these meetings were they, especially at the conferences, were they planned 28 

meetings? 29 

NIH Employee 2: No at the conferences it wasn't planned. We just met. 30 

Paul Solis: How about that first meeting you discussed, that was a planned meeting, an 31 

organized meeting? 32 

NIH Employee 2: Yeah. 33 

Paul Solis: Okay, can you tell me about that? 34 

NIH Employee 2: Well the Congressman Collins asked whether I would be willing to help 35 

somebody with a trial design for secondary progressive multiple sclerosis, and I said 36 

yes I would be, I mean sure we always help people. He asked would it be okay to 37 
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